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blíží se závěr roku, a tak je čas trochu bilancovat. Ze všech 
stran se na nás valí zprávy o válečných konfliktech, energe-
tické krizi či morálním úpadku a pokrytectví současné spo-
lečnosti. 

Je realita opravdu tak krutá a pesimistická? Hodně záleží, jak 
a kde ji hodnotíme. Naše obec prožila celkem klidný rok, kdy 
se podařilo v některých oblastech vylepšit nejenom vzhled ve-
řejných prostranství ale i kvalitu života. V našich mateřských 
i základních školách se vedení snaží dle možností pořád něco 
vylepšovat, máme k dispozici plně klimatizované zdravotní 
středisko i s lékárnou, stomatologií a rehabilitací, což není 
v dnešní době standard. Máme dobrou dopravní obslužnost 
jak na Havířov, tak i Karvinou a Český Těšín. V letošním roce 
jsme velmi úspěšně zahájili novou službu pro seniory v podo-
bě Senior taxi. Je k dispozici několik dobře zásobených prode-
jen potravin a drobného zboží včetně výběru restaurací, což  
v okolních obcích není taková samozřejmost.

Využili jsme letos dva dotační tituly, a to na rekonstrukci 
chodníku na ulici Obecní ve výši 4 mil. Kč a na výměnu lamp 
veřejného osvětlení ve výši 3 mil. Kč. Instalací LED osvětlení 
bude obec šetřit na nákladech na elektřinu v řádech statisí-
ců Kč ročně. Tyto finance pomohou pokrýt náklady na svoz
a likvidaci odpadů, a tak se nebudou v příštím roce zvyšovat 
poplatky za popelnice, jak je tomu v některých okolních měs-
tech a obcích. V souvislosti s kritikou na sníženou svítivost 
nových lamp je třeba zdůraznit, že se jedná o dotační titul  
v rámci programu Efekt, kde jsou přesně definované pod-
mínky a výkony, které umožní snížit tzv. světelný smog a tím  
i spotřebu elektrické energie. 

V závěru roku se podařilo opravit komunikaci na ul. Ba-
žantnice a vybudovat malé parkoviště u bytů společnosti 
Heimstaden na Novém světě. Na sídlišti v centru obce byla 
rekonstruována dvě stanoviště kontejnerů pro tříděný odpad. 
Dokončuje se rovněž projekt parkoviště pro cca 50 aut. Projekt 
je technicky velmi náročný, neboť zahrnuje i složité přeložky 
sítí. Obec věnuje pozemek a projekt včetně přeložek v celkové 
hodnotě cca 5 mil. Kč.  Doufáme, že společnost Heimstaden 
podpoří tuto stavbu, poněvadž budoucí parkoviště má sloužit 
především nájemníkům jejich bytů.  

V příštím roce chceme zahájit výstavbu komunitního do-
mu pro stávající klienty domu s pečovatelskou službou. Ten 
bude po vystěhování určen k demolici. K dispozici pak bude  
v novém objektu rovněž 7 bytových jednotek pro další zájem-
ce. Plánujeme také výstavbu nového domu s pečovatelskou 
službou v místě po zbouraném objektu. Projekt bude hotov do 
konce roku a bude obsahovat 10 garsonek. O termínu výstav-
by se rozhodne až po demolici, tj. nejdříve v roce 2025. 

Máme v plánu na příští rok rovněž akce menšího rozsahu,  
o kterých budeme průběžně informovat. Jedná se o opravy 
chodníků, rozšíření herních prvků na dětských hřištích apod.

Závěrem mi dovolte, abych vám všem v této neklidné době 
popřál více pohody a vnitřního klidu, patřičného nadhledu  
a možná i trochu pokory a úplně na závěr to nejdůležitější,  
tj. zdraví. Chtěl bych také poděkovat za vaši vstřícnost, inici-
ativu či ohleduplnost i kritické pohledy, které byly součástí 
našeho života v obci v letošním roce 2023.   

POKOJNÉ VÁNOCE 
A ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK!

přeje JINDŘICH FEBER, 
starosta obce

Vizualizace komunitního domu pro stávající klienty domu  
s pečovatelskou službou.

Vážení občané, čtenáři Albrechtických listů,

naše školy
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RADA OBCE

za období od 17. 9. 2023 do 19. 10. 2023  
projednala např.:

  záměr pronájmu části pozemku obce Albrechtice parc. č. 205/61 (na novém 
sídlišti) za účelem umístění kovového altánu a stanovila částku pronájmu uve-
deného pozemku ve výši 540,-Kč/rok, 

  schválení Provozního řádu Areálu Zámostí,
  požadavky vedoucí učitelky MŠ Albrechtice Bronislavy Struhalové, Základ-

ní školy a Mateřské školy Albrechtice, Školní 20, 735 43 Albrechtice, IČ: 
48004286, na pořízení herních prvků do zahrady mateřské školky a vzala na 
vědomí informaci o zahrnutí výdaje v požadované výši do návrhu rozpočtu 
školy na rok 2024. 

ZASTUPITELSTVO OBCE

dne 19. 9. 2023 projednalo např.:
  poskytnutí finančního daru Senior domy POHODA a.s. v Třinci ve výši 

10 000,-Kč a schválení Darovací smlouvy mezi poskytovatelem a žadatelem. 

Usnesení z jednání Rady obce Albrechtice a Zastupitelstva obce Albrechtice 
jsou k dispozici na webových stránkách obce www.obecalbrechtice.cz. 

Na webových stránkách obce Albrechtice jsou zveřejňovány mimo programu 
jednání Zastupitelstva obce Albrechtice i všechny materiály, které jsou na tato 
jednání předkládány: www.obecalbrechtice.cz, záložka Obec Albrechtice, sekce 
Zastupitelstvo obce, Materiály k projednávání (materiály jsou zveřejněny pod 
datem příslušného projednání ZO).

JARMILA ZATLOUKALOVÁ, tajemnice

MATRIČNÍ UDÁLOSTI
Prosíme občany, u kterých nastala 
v rodině matriční událost:  naro-
zení dítěte  uzavření manžel-
ství  změna jména či příjme-
ní  úmrtí, aby tuto skutečnost 
nahlásili na matriku Obecního úřadu 
Albrechtice (1. patro). Děkujeme.

IVETA CHODUROVÁ, matrikářka

INFORMACE O PROVOZU 
POKLADNY NA OBECNÍM 

ÚŘADĚ ALBRECHTICE 
V OBDOBÍ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
  Platby v hotovosti i kartou je v le-

tošním roce možno provádět do 
21. 12. 2023 do 11.00 hodin. 

  Ve dnech 27. 12. 2023 a 28. 12. 
2023 je pokladna uzavřena. Také 
upozorňujeme, že v tyto dny ne-
bude možné provádět matriční 
úkony (vidimace listin a legalizace 
podpisů, vydávání druhopisů mat-
ričních dokladů) a úkony evidence 
obyvatel (přihlašování k trvalému 
pobytu, výpisy z AISEO). 

J. ZATLOUKALOVÁ, tajemnice
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 Strážníci odchytili nebo jim bylo občany předáno 6 volně 
pobíhajících psů. Podle evidence nebo místní znalosti byli psi 
majitelům vráceni a přestupky řešeny ve zkráceném řízení. 
Psi, u kterých nebylo možno zjistit majitele, byli předáni od-
chytové službě a převezeni do útulku. Žádáme tímto majitele 
psů, aby ve vlastním zájmu nahlásili čísla čipů do evidence 
psů na OÚ Albrechtice, ať nemusí pak platit zbytečné výdaje 
za odvoz a ustájení v útulku.      
 Dne 27.09.2023 v 21.05 hodin telefonicky oznámil ano-
nym, že v Albrechticích na ulici K rozvodně „driftují“ nezná-
mé osoby se čtyřmi vozidly. Z místní znalosti strážníci věděli, 
že se jedná o agresivní osoby, a proto byly na pomoc přivolá-
ny další hlídky PČR. Před příjezdem hlídek na místo ve 21.15 
hodin bylo od rozvodny slyšet hluk motoru vozidel a pískají-
cí gumy. Po příjezdu hlídky OP na místo společně s hlídkou 
PČR Těrlicko, bylo zjištěno, že na místě se skutečně nachází 
čtyři vozidla. Po krátké chvíli se na místo dostavila další hlíd-
ka PČR. Další řešení neznámých osob bylo již v řešení hlídky 
PČR Těrlicko a hlídka OP z místa odjela. V tu dobu se za hlíd-
kou OP rozjelo jedno z vozidel, které následně agresivní jíz-
dou služební vozidlo OP předjelo a zablokovalo komunikaci 
uprostřed vozovky tak, že bránilo dalšímu výkonu služby. Na 
místo vzápětí dojely hlídky PČR, které celou věc řešily ve své 
kompetenci. Jelikož se v poslední době množily stížnosti ob-
čanů na „driftující“ vozidla a nadměrný hluk v nočních hodi-
nách od rozvodny, byla na popud Obecní policie Albrechtice 
svolána schůzka kompetentních osob a PČR. Po této schůzce 
majitel komunikace fa. ČEZ provedla a zařídila opatření, aby 
jejich soukromá cesta byla osazena dopravním značením zá-
kaz vjezdu všech vozidel.

 Dne 14.10.2023 v 18.46 hodin hlídka OP přijala SMS ozná-
mení, že v Dělnickém domě vypukl požár. Okamžitou pojížď-
kou na místo hlídka zjistila, že se jedná o falešný poplach, kdy 
na pódiu měl vystoupení DJ a spustil falešnou mlhu, která po-
plach spustila. 
 Dne 25.10.2023 v 16.50 hodin telefonicky oznámila paní 
K.M. z Albrechtic, že na ulici Těšínská v části obce Pardubice 
poblíž zastávky MHD leží přejetá mrtvá srna. Celá událost by-
la oznámena myslivci, který provedl odklizení mršiny. 
 Dne 27.10.2023 v 23.55 hodin telefonicky oznámila S.A. z 
Albrechtic, že u sousedů v bytě na ulici Hornické dochází k 
rušení nočního klidu hlasitým křikem několika osob. Hlídka 
OP pojížďkou na místě zjistila rušení nočního klidu hlasitým 
hovorem několika osob, který vycházel z jednoho z bytů. Po 
zaklepání na dveře tohoto bytu, otevřel pan N.D. z Albrech-
tic, kterému hlídka sdělila, že zde dochází k rušení nočního 
klidu. Pan N.D. odpověděl, že má doma pozvanou návštěvu a 
že se právě chystají jít spát. Bylo mu sděleno, že se dopouští 
přestupku dle §5/1 písm. d) zák.251/2016Sb., který hlídka mo-
mentálně bude řešit domluvou. Pan N.D. se omluvil a přislíbil 
klid. Následnou kontrolou místa v 00.20 hodin bylo zjištěno, 
že na místě je již naprostý klid.

 Jménem obecní policie 
přeji všem občanům 
ničím nerušenou vánoční pohodu 
a šťastné vykročení do nového roku 2024.

vrch. insp. DANIEL WRÓBEL, 
velitel OP Albrechtice

OBECNÍ POLICIE ZASAHUJE

Za poslední tři měsíce bylo strážníky OP přijato od obča-

nů 12 oznámení, řešeno 20 přestupků na úseku silničního 

provozu, 3 přestupky dle §4/2 zák.251/2016Sb. porušení 

OZV.

OBECNÍ POLICIE ALBRECHTICE

Kostelní 547
735 43 Albrechtice

723 235 691
Velitel OP: 723 235 693

e–mail: policie@obecalbrechtice.cz

PODMÍNKY FOTOGRAFICKÉ 
SOUTĚŽE PRO ROK 2025:

  Fotografie musí být vyhotovena tzv. 
na šířku a v nejvyšším rozlišení (nej-
lépe v rozlišení 300 dpi). Fotografie je
potřeba zaslat ve formátu JPG/JPEG 
(fotografie, které nebudou odpovídat
kvalitou a formátem, není možné do 
kalendáře vložit.)
  Fotografie zašlete na e-mail: 

socialni@obecalbrechtice.cz
   (Zasláním fotografie v elektronické

podobě autor uděluje souhlas s jejím 
zveřejněním v kalendáři pro rok 2025 
a prohlašuje, že je oprávněným nosi-

telem autorských práv zaslané foto-
grafie.)
 Do předmětu uveďte: LES
  K fotografii připojte také své jméno a

příjmení, které se pak v kalendáři ob-
jeví pod fotografií.
  Termín zasílání fotografií: 

nejpozději do 31. 7. 2024
  Obec Albrechtice jako organizátor 

soutěže si vyhrazuje právo vybrat nej-
lepší fotografie, nezařadit fotografie,
které budou jakýmkoliv způsobem 
porušovat obecná pravidla morálky a 
občanského soužití. Organizátor dále 
prohlašuje, že zaslané fotografie do té-

to fotosoutěže využije pouze k tvorbě 
kalendáře pro rok 2025.  

Při pořizování snímků přírody přejeme 
mnoho úspěchů. 

KATEŘINA MELIŠOVÁ, 
referentka kultury

TVOŘTE S NÁMI  KALENDÁŘ PRO ROK 2025

Fotografická soutěž na téma »LES«
(vše co najdeme v lese – plody, houby, stromy, rostliny, zvířata) 
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Události z naší mateřské školy

V letošním školním roce jsme s dětmi opět pravidelně navště-
vovali Ranč Pohoda. Děti se vždy velmi těšily na projížďky  
v sedle  a na další zvířecí kamarády, které měly možnost vi-
dět na ranči i během cesty. Moc se těšíme na další návštěvu.  

V říjnu jsme s dětmi navštívili Divadlo loutek v Ostravě, kde 
děti shlédly představení na alternativní scéně:“Ani ryba, ani 
krab.“ Představení zaujalo děti svou dobrodružnou plavbou 
v hlubinách moře a lidského srdce.

V polovině října jsme se opět  těšili na tradiční „Dýňování“. 
Rodiče s dětmi si  v prostorách zahrady Hospůdky U Dubu 
vyřezávali dýňová strašidýlka. Děti si užily odpoledne ma-
lým sportováním a za své výkony byly odměněny balíčkem s 
překvapením. Krásně vyřezané dýně se staly ozdobou před 
naší mateřskou školou. 

Během měsíce října a listopadu naše děti navštívily celkem 
4x Sportovní a relaxační centrum „Na Císařství“ v Horní 
Suché, kde si utužovaly své zdraví v solné jeskyni a tělo si 
protáhly u sportovních her v tělocvičně. Dětem se v solné 
jeskyni i tělocvičně moc líbilo a už se těší na další návštěvu. 

Jako každoročně i letos na podzim, k nám přišli myslivci s 
loveckým psem a besedou o lesních zvířatech, které žijí v na-
šich lesích. Děti seznámili s jejich způsobem života a obživy. 
Přinesli překvapení, mládě sovy pálené, které si děti mohly 
prohlédnout a pohladit. Dětem a jejich rodičům poděkovali 
za sběr kaštanů a žaludů, které myslivci v zimním období 
dávají zvěři do krmelce. 
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Třídy 8A a 9.A navštívily dne 18. 10. 2023 
Divadlo loutek v Ostravě, aby zhlédly 
představení o jednom z nejslavnějších 
puberťáků světové literatury – Adrianu 

Moleovi. Adrian svěřuje všechny staros-
ti i radosti svému deníku, a že jich není 
málo - rozpadající se manželství rodičů, 
problémy s pletí, nepochopení jeho inte-

lektuálních sklonů i trable s láskou. Žáci 
tak měli možnost nahlédnout zábavnou, 
ale vůbec ne povrchní sondou do duše 
teenagera. RADKA KOZLOVÁ

Tajný deník Adriana Molea

NA NAŠÍ ŠKOLE BYL OPRAVDU HAPPY…! 
Už se stalo tradicí, že se to každý 31. říjen na naší škole straši-
dly a příšerami jen hemží. Ani letos tomu nebylo jinak. Strašilo 
se širokým spektrem ve třídách na 1. stupni. Od těch nejmen-
ších strašidýlek z 1.A až po nejdrsnější masky v 5. třídě!

Všemu opět velela partička povedených příšer z 6.A, která 
obcházela všechny třídy s tradičním halloweenským progra-
mem. Tentokrát se  po úvodu a krátké halloweenské rozcvičce 
příšerky v jednotlivých třídách rozdělily  do skupin, aby letos 
plnily intelektuální úkoly. Děti z  1. až 3. třídy plnily halloween-
ský příšerkový kvíz na základě otázek a hádanek s halloween-
skou tématikou. Starší žáci ze 4.A a 5.A pak plnili halloween-
ský kvíz, který ověřil jejich znalosti o tomto tradičním svátku. 

Všichni žáci školy byli odměněni typickými sweets či candies 
a ti, co byli v kvízech nejúspěšnější, dokonce dvakrát.

VŠICHNI JSME SI TO PATŘIČNĚ UŽILI!
V rámci celé akce žáci také bojovali o nejvyšší počet hal-
loweenských masek a kostýmů.

Halloween se slavil nejen dopoledne v rámci vyučování, ale 
poté následovala halloweenská zábava plná her s diskotékou 
v družině. 

LETOS TO BYLO OPRAVDU DIVOKÉ!
Halloweenskou fotodokumentaci si můžete prohlédnout ve 
fotogalerii na webových či FB stránkách školy.

 PAVLÍNA CHARVÁTOVÁ

Happy Halloween!
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Dne 30. 10. 2023 byly třídy 8.A a 9.A na 
exkurzi v koncentračním táboře v Osvě-
timi a Březince. Auschwitz je strašlivým 
symbolem hrůz druhé světové války. 
Tábor sloužil k internaci a vyhlazování 
lidí – Židů, Romů, politických vězňů a 
dalších skupin.

Vyjeli jsme autobusem z Albrechtic 
v 6.50 a do Osvětimi jsme dorazili před 
devátou hodinou. Jakmile si nás převza-
la průvodkyně, dostali jsme sluchátka 
za účelem komentované prohlídky a vy-
dali jsme se do tábora. Procházeli jsme 
mezi budovami a při představě, že zde 
zemřelo mnoho lidí, nám běhal mráz po 
zádech. Podívali jsme se do budov, kde 
jsme viděli věci patřící vězňům – foto-
grafie, vlasy, boty, protézy, kufry lidí,
kteří nevěděli, že je čeká smrt. Žáci se 
dozvěděli, jak to v táboře fungovalo, 
slyšeli o životních podmínkách vězňů, 
o způsobech zacházení s nimi a mnoho 
dalších informací týkajících se té doby. 

Poté jsme se přesunuli do druhé části 
tábora – Březinky. Tam jsem viděli ko-
leje, po kterých přijížděly oběti, budovy, 
ve kterých byly ubytovány, a památník. 
Viděli jsme na vlastní oči, v jakých ne-
lidských podmínkách vězni přebývali. 
Prohlídka obou areálů trvala asi 3 ho-
diny a během prohlídky bylo povoleno 
bez problémů fotit. 

Žáci tuto exkurzi hodnotí pozitivně. 
„Je to silný zážitek, ale také dost vyčer-
pávající,“ vyjádřila se Adéla Štajnerová 
z 9.A. A několik dalších komentářů k 
akci:
– Hned poté, co jsme prošli bránou, tak 
to byl velmi zvláštní pocit – vědět, že na 
tom místě zahynulo tolik lidí. Bylo to 
hodně znepokojivé.
– Byla jsem smutná, protože mi bylo líto 
lidí, kteří tam zemřeli.

– Exkurze ve mně vyvolala zvláštní po-
cit, hlavně když jsem viděla věci, co pa-
třily vězňům.

Když jsme byli ve zděném domě, tak 
jsem si představovala, jak kruté to tam 
bylo.

Žáky exkurze zaujala, dostali možnost 
nahlédnout do temné historie 2. světové 
války a tuto zkušenost ocenili.

H. RECMANOVÁ, N. HUBERTOVÁ, 
D. TOBOLOVÁ, B. FEBEROVÁ,  

AN. ŠTAJNEROVÁ – žákyně 9.A

V říjnu se opět žáci naší školy zúčast-
nili Logické olympiády pořádané 

seskupením MENSA ČR.
Tato soutěž je určena dětem z celé 

České republiky. Do soutěže se zapoju-
jí děti, které se nebojí používat vlastní 
hlavu. Nerozhodují u nich naučené 
znalosti, ale schopnost samostatného 
uvažování a pohotového rozhodování.

A že takové děti u nás ve škole má-
me, se opět ukázalo v letošním ročníku. 

Do Logické olympiády se zapojili žáci 
2. stupně. 

UMÍSTĚNÍ:
1. místo Oliver Valošek 7.A 
2. místo Adéla Štajnerová 9.A
3. místo Valerie Dršťáková 8.A

Gratulujeme k vynikajícím výkonům  
a děkujeme všem žákům, kteří se soutě-
že zúčastnili.

MIRIAM CHARVÁTOVÁ

OSVĚTIM – tábor smrti
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Ve čtvrtek 5. října 2023 se naše třída 7.A 
vypravila na exkurzi na Obecní úřad v 
Albrechticích. V rámci předmětu Výcho-
va k občanství jsme mohli nahlédnout 
„pod pokličku“, jak se tzv. dělá obec.

Průvodkyní nám byla osoba nejpovo-
lanější, a to tajemnice OÚ Ing. Jarmila 
Zatloukalová. Velmi se nám líbilo, že 
jsme měli možnost projít téměř všech-
ny odbory, které na OÚ fungují, např. 
Odbor sociálních věcí, školství a kul-
tury, Odbor financí, Odbor vnitřních
věcí (Matrika), Sekretariát či Pokladnu. 
Dokonce jsme navštívili kancelář pana 
starosty, kde nás srdečně přivítal Ing. 
Jindřich Feber osobně. Jako starosta se 
stará o všechno a je obklopen výborným 

týmem lidí, kteří mu v tom pomáhají a 
skvěle odvádějí svou práci.

Také jsme navštívili Obřadní síň, kde 
se konají svatby či vítání občánků, a do-

konce si prohlédli státní znak, který no-
sí oddávající na krku.

Během hodinové exkurze jsme se do-
zvěděli obrovské množství informací ne-
jen o práci úředníků, ale také o tom, jak 
mohou občané využívat služeb OÚ. Bylo 
to pro nás velmi poučné, zvláště když 
jsme vše mohli vidět na vlastní oči a ne o 
tom jen poslouchat ve školních lavicích.

Velké poděkování patří nejen paní ta-
jemnici, ale také Bc. Kateřině Melišové 
– pracovnici sociálního odboru, která 
nám exkurzi zařídila a předala spoustu 
zajímavých informací. Obě dámy při-
spěly k velmi příjemné atmosféře.

Moc děkujeme za jejich ochotu a čas.
PAVLÍNA CHARVÁTOVÁ a třída 7.A

Dne 8. listopadu se všichni žáci naší ško-
ly zúčastnili lektorského programu RE-
CYKLACE HROU.  Hravou formou se 
děti  dozvěděly jednak o negativních vli-

vech starých elektrozařízení a přenos-
ných baterií na životní prostředí - pokud 
jsou vyhazovány na nevhodná místa, a 
jednak pochopily, že recyklací dnes už 
dokážeme vysloužilému zařízení dát 
další šanci, jak posloužit lidem i přírodě. 

Žáci pracovali s modely elektrozařízení 
i s dalšími vhodnými metodickými po-
můckami.

Děkujeme RaŠ za finanční příspěvek-
na úhradu této jiné formy učení :)

BARBORA KAJFOŠOVÁ

Recyklace 
hrou

EXKURZE na Obecní úřad
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Czwartego września siódemka pierw-
szoklasistów została uroczyście paso-
wana na uczniów naszej szkoły. Z rąk 
pana starosty Henryka Febra przyjęli 
rogi obfitości pełne orzeszków i słody-
czy, by miło wspominać ten pierwszy 
dzień w szkole. Wszyscy pierwszacy 
otrzymali bogato wyposażone plecaki 
szkolne, tzw. Bon Pierwszaka oraz sty-
pendium edukacyjne, których spon-
sorem jest Ministerstwo Edukacji i 
Nauki i dofinansowane przez Instytut
Rozwoju Języka Polskiego im. Święte-
go Maxymiliana Marii Kolbego w RP. 
Cudowny chleb, książka pełna naszych 
legend i godek również z długopisami, 
kredkami i komiks Tytus, Romek i Ato-
mek, których sponsorami byli Kongres 
Polaków w RC, ZG MSZ i Konsul Ge-
neralny RP w Ostrawie – Izabella Woł-
łejko-Chwastowicz, trafiła do każdego
nowoupieczonego ucznia. 

W imieniu dzieci i ich rodziców 
wszystkim szanownym darczyńcom 
serdecznie dziękujemy. W tym roku 
szkolnym naukę w naszej szkole roz-
poczęło 32 uczniów a do przedszkola 
uczęszcza 20 dzieci. 

Plan imprez, poszerzających i wzbo-
gacających naukę w tym roku szkol-
nym, jest bardzo bogaty, ponieważ w 
tym roku obchodzimy 195-lecie po-
łożenia kamienia węgielnego pod za-
budowę naszej szkoły. W związku z 
tym zwiedziliśmy już Kopalnię Soli  w 
Bochni oraz Kraków. Uroczyste obcho-
dy zaplanowaliśmy na 9 grudnia. Ser-
decznie zapraszamy. Wszystkie, z tym 
jubileuszem związane imprezy, realizo-
wane są dzięki wsparciu finansowemu
Funduszu Rozwoju Zaolzia oraz Gminy 
Olbrachcice.

Pierwszy wspólny wyjazd uczniów i 
przedszkolaków  do Teatru Lalek „Baj-
ka” na arcyciekawe przedstawienie pt. 
„Barwy-Barvy” odbył się 4 września 
zaraz po uroczystym rozpoczęciu roku 
szkolnego.

21 września przyjechało do nas 3D ki-
no z filmem o czterch porach roku, któ-
re z zainteresowaniem obejrzały dzieci 
z przedszkola oraz uczniowie.

„Młody Farmer” to impreza, która 
już na stałe zagościła w naszym szkol-
nym kalendarzu. W tym roku również 
pilnie przygotowywaliśmy się do niej.  
Z wielkim zapałem tworzyliśmy domo-

we mydełka, świeczniki i dalsze jesien-
ne dekoracje. Owoce, warzywa oraz 
przetwory domowej roboty podarowa-
ne nam przez naszych rodziców, babcie 
i bliskich przyjaciół i w tym roku wzbo-
gaciły nasze kioski. Wspaniałe wypie-
ki naszych mam oraz pachnąca kawa 
uświetniły słoneczne jesienne popołu-
dnie w naszym szkolnym ogrodzie.

Na lekcjach matematyki uczyliśmy 
się jak poprawnie ważyć  i obliczać 
pieniądze w ramach handlu z towara-
mi, a po zakończeniu „targów Młodego 
Farmera“ pokazaliśmy sobie różnicę 
pomiędzy dochodami i wydatkami. To 
była bardzo ważna lekcja małego biz-
nesu.

W ramach rozwijania i wspierania 
czytelnictwa u naszych uczniów orga-
nizujemy regularne spotkania z polski-
mi autorami czy z ilustratorami książek 
dla dzieci. Są one organizowane przez 
Bibliotekę Regionalną w Karwinie w 
ramach projektu „Z książką na waliz-
kach“ .Tegorocznym gościem w naszej 
szkole była pani Grażyna Bąkiewicz. Pi-
sarka opowiadała dzieciom o tym skąd 
bierze inspirację i pomysły na dalsze 
książki. Po biesiadzie uczniowie mieli 
możliwość zakupić sobie książki, które 
z sobą przywiozła. 

W piątek 10 listopada rano wyjechali-
śmy, na zaproszenie naszych kolegów z 
Polskiej Szkoły i Przedszkola im. Żwir-
ki i Wigury w Cierlicku, na przedsta-
wienie „Bajka o zbójniku”, do Domu 
Kultury w Cierlicku. 

W tym samym dniu, 10 listopada w 
godzinach popołudniowych, z wielkim 
żalem i bólem pożegnaliśmy, naszego 
ucznia Jakubka Chrzibka, który po cięż-
kiej chorobie odszedł na wieczność. 
Spokój jego duszy.

GRONO PEDAGOGICZNE

Jubileuszowy rok szkolny 2023
POLSKA SZKOŁA PODSTAWOWA

Tęcza dla Jakubka.
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PRZEDSZKOLE WESOŁA BIEDRONKA

Pierwszy wspólny wyjazd przedszkolaków oraz uczniów 
szkoły do czeskocieszyńskiego teatru odbył się zaraz pierw-
szy dzień roku szkolnego. Interaktywny spektakl pt. „Barwy” 
był bardzo wyjątkowy – pełen świateł, kolorów, dżwięków 
oraz nastrojów. Dzieci używając meotarów mogły pod koniec 
same eksperymentować bawiąc się światłami i cieniami.

Rodzinny i już tak trochę tradycyjny Dzień Farmera odbył się 
27. 9. 2023 w ogrodzie szkolnym. Były otwarte stoiska z drob-
nymi wyrobami naszych dzieci, z plonami naszych ogrodów 
oraz przetworami z nich. Można było napić się kawy, skoszto-
wać domowych wypieków oraz kiełbasek z grilla… no i oczy-
wiście porozmawiać ze znajomymi. Dla dzieci były przygoto-
wane różne dyscypliny farmerskie, a nagrodą za spełnienie 
zadań był dla każdego dziecka latawiec… tak więc na koniec 
była i „latawcówka”, choć trochę brakowało wiatru.

W ramach tematu tygodnia „Zebra na drodze” przedszko-
lacy wzięli udział w pogadance z policjantem – zaznajomili 
się z jego pracą, prawami i obowiązkami,  mogli pooglądać 
samochód służbowy, a nawet włączyć syrenę. Praktyczna 
część zajęć przebiegła na boisku ruchu drogowego przy 
czeskiej szkole. Była tam zebra na drodze, sygnalizacja 
świetlna, no i oczywiście uczestnicy ruchu drogowego – nasi 
przedszkolacy.

W sobotę 11. 11. 2023 przedszkolacy przyszli na Spotkanie 
jesienne do domu PZKO, by swym krótkim programem umi-
lić to wydarzenie. Wierszyk o wietrzyku psotniku, jesienna 
piosenka oraz taniec kolorowych liści – to był repertuar ich 
wystąpienia.

W pierwszym półroczu grupka naszych odważnych przed-
szkolaków brała udział w lekcjach pływania. Lekcje te, jak 
co roku, odbywają się w hali Slavie v Hawierzowie w od-
dziale Delfinek. Już żeby było lato i dzieciaki mogły skorzy-
stać z tego, czego się nauczyły.
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V sobotu 20. října 1973 se oby-
vatelé Albrechtic probudili 
do slavného dne. Tento den 

se totiž naše obec stala dějištěm velké 
symbolické oslavy, snad největší akce v 
dějinách obce.

Školská a kulturní komise dostala již 
v roce 1971 velký úkol – připravit na 
rok 1972 oslavu k 650. výročí trvání ob-
ce. Ke spoluúčasti na přípravách byly 
přizvány všechny organizace Národní 
fronty i občané. Byly uzavírány různé 
pracovní závazky pro zvelebení obce 
– např. vyasfaltování dalších úseků 
obecních cest, stavba mostu přes 
Stonávku u železniční trati, sa-
dové úpravy v centru obce, 
nová výsadba, různé údrž-
by, nové nátěry, jarní a pod-
zimní úklidy apod. Přípra-
vy na oslavu jubilea však 
probíhaly zdlouhavě, takže 
vlastní oslava se uskutečni-
la až na podzim roku 1973.

Již v osm hodin ráno se 
v Dělnickém domě konalo 
slavnostní otevření výstavy 
o minulosti i současnosti obce 
s dokumenty, listinami a různým 
nářadím, které ukázaly, jak se kdysi 
žilo. Výstavu obohatila řada zajímavých 
předmětů, které donesli místní občané 
a většinou po skončení výstavy darovali 
Okresnímu vlastivědnému ústavu v Čes-
kém Těšíně.

Vlastní slavnostní shromáždění zača-
lo v 15 hodin ve velkém sále zaplněném 
předními zástupci lidové správy, poslan-
ci KNV a ONV, místními občany a hosty 
z okolních obcí. Mezi čestnými hosty 
byla také delegace patronátního podni-
ku Dolu 9. květen, konzul Polské lidové 
republiky v Ostravě a zástupkyně PZKO 
v ČSSR. V přednesených projevech byl 
vyzdvižen růst a budovatelské úspěchy 
v obci po druhé světové válce – stavba 
sídliště OKD, vybudování přehrady na 

řece Stonávce, postavení nové dvouko-
lejné tratě, dvou silničních mostů, elek-
trické rozvodny, zemědělských zařízení, 
zřízení sítě prodejen aj. Stručně byly 
nastíněny i smělé plány dalšího zvelebe-
ní obce v budoucnu. Hosté pak popřáli 
obci další zdárný růst. Poté následoval 
folkloristický kulturní program, na ně-
mž se podílely složky Národní fronty, 
zejména SSM a PZKO. Závěrem slav-
nostní akademie byla taneční zábava.

Protože v případě Albrechtic je velmi 
málo písemných dokladů o stáří obce, 
odvozuje se tedy její název od jistého 
Albrechta, který byl podkomořím Těšín-
ského knížectví a v roce 1322 vystupoval 
jako svědek v soudních protokolech. Prv-
ní písemná zmínka o obci však pochází 
až z roku 1447.

Teď by se měl ozvat nějaký zvídavý 
čtenář, který si dal dvě a dvě dohroma-
dy a zeptat se – jak to, že jsme v roce 
2022 neoslavovali krásné kulaté sedmi-
sté výročí? Odpovědět si může každý 
sám a podívat se, co všechno se změnilo 

od té doby před padesáti lety. Změnila 
se nejen politická situace a orientace, 
změnil se ráz krajiny, zavřely se doly, 
zkrátka změnilo se opravdu mnoho. 
Vyrostlo nové sídliště, škola, školka, 
nákupní středisko, zdravotní středisko, 
mnoho nových rodinných domů, opra-
vily se silnice, chodníky, vybudovala 
se kanalizace, plynofikace, upravila se
veřejná prostranství. Kartami však za-
míchala pandemie Covidu 19, se kterou 
nikdo nepočítal a díky zákazům tak od-

padlo mnoho kulturních a společen-
ských akcí. V roce 2022 ale opět 

začal společenský život. Byla 
dokončena rekonstrukce his-

torického Dělnického domu 
a otevřena upravená zahra-
da. Znovu se plesalo, páli-
ly se čarodějnice, v centru 
obce proběhla tradiční 
pouť, rozsvítili jsme krás-
ný obecní vánoční strom, 

zorganizovali jsme také 49. 
ročník Štítu Albrechtic, kte-

rý nám naši fotbalisté vyhrá-
li jako bonus. To vše bychom 

mohli i bez pompézních projevů 
uvést jako důstojnou oslavu 700 let 

naší obce, nemyslíte?
     Abych nezapomněla – k 650. vý-

ročí byla vyhlášena fotografická soutěž 
o nejhezčí snímek naší obce, první cena 
činila 300 korun. Bohužel jsem se nikde 
nedočetla, který nadšený fotograf tuto 
soutěž vyhrál. Možná, že si někdo z čte-
nářů vzpomene a dá mi vědět.

PS. Tímto bych také chtěla popřát 
všem našim občanům veselé Vánoce 
a mnoho zdraví a optimismu v roce 
2024 a hlavně poděkovat všem, kteří mi 
ochotně poskytují informace o činnosti 
svých organizací.

ZUZANA MACUROVÁ, 
kronikářka obce, 

 alkronika@email.cz

650
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V létě jsme organizovali náš první pří-
městský tábor Vítejte v autoškole a mu-
sím Vám říct, že byl opravdu vydařený. 
Zúčastnilo se ho 20 dětí z Albrechtic 
a okolí a o ně se staral tým nadšených 
dobrovolníků.

Děti se každý den na tábor těšily – od 
rodičů zaznívalo, že se vždy už nemohly 
dočkat. Pracovníci z Pluta Havířov byli 
mile překvapeni, že jsme zvládli i jejich 
děti se speciálními potřebami, a prohlá-
sili, že budou asi do budoucnosti posílat 
děti na naše tábory.

Navázali jsme dobré vztahy nejen s 
dětmi a jejich rodiči, ale také s panem 

ředitelem české ZŠ panem Febrem, 
který kvůli táboru dokonce na dva dny 
přerušil svoji rodinnou dovolenou, aby 
pro nás připravil dopravní hřiště. Touto 
cestou bychom mu chtěli ještě jednou 
poděkovat za vstřícnost.

Děkujeme také ochotnému týmu Re-
staurace Dělnický dům, kteří pro nás 
vařili výborné obědy. 

Zástupci Dětské misie ČR manželé 
Zbyšek a Renáta Šikulovi nám poskyt-
li prověřený model organizace tábora, 
a stali se mentory, z jejichž zkušeností 
jsme mohli mnohé načerpat. Díky nim 
měly aktivity pro děti dobrý spád a děti 

byly stále něčím poutavým zaměstnané. 
Také s pomocí finanční dotace Misijní-
ho projektu 2023 Slezské církve evange-
lické a.v.  jsme také mohli dětem nabíd-
nout přijatelnou cenu tábora.

Šlo ovšem o první ročník příměst-
ského tábora po dlouhé proluce, takže 
věříme, že po letošní zkušenosti se nám 
příští rok nahlásí ještě větší počet dětí. 
Letošní účastníci se vyjádřili, že by mě-
li za rok určitě zájem jak o příměstský, 
tak i pobytový tábor, které budeme chtít 
opět organizovat.

Za táborový tým JANA KALETOVÁ

Jaký byl příměstský tábor v Albrechticích?

K podzimu neodmyslitelně patří pouš-
tění draků, a proto jsme 5.10. uspořá-
dali Drakiádu, která se konala na louce 
pod Bělehradem.  Bylo příjemné krásné 
slunné odpoledne, které vybízelo k ven-
kovním aktivitám, a tak se na kopci sešlo 
mnoho dětí i rodičů. Letos nám počasí 
přálo. Pěkně nám foukalo, takže neby-
lo moc obtížné dostat draky na oblohu.  
A že jich tam nakonec bylo.  Venku jsme 
strávili pohodové odpoledne zakončené 

tradičním podzimním opékáním buřtů 
u ohně. Nechyběly ani perníčky, které 
napekly naše členky spolku a ochotné 
maminky – tímto jim děkujeme, teplý 
čaj od paní kuchařek ze Školní jídelny  
a odměny pro dětské účastníky. Úplně 
na závěr jsme rozdali všem dětem ba-
revné medaile s motivem naší Drakiády 
a rozešli se s dobrým pocitem domů.  Ta-
ké děkujeme ochotným majitelům lou-
ky za možnost uspořádání akce. Už teď 

se těšíme na příští ročník a věříme, že 
bude stejně vydařený jako ten letošní. 

Za Rodina a škola Albrechtice z.s.
GALINA STRUHÁROVÁ

Drakiáda 2023
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Simon a Garfunkel ve svém známém vánočním hitu spojili 
zdánlivě nespojitelné: slova a melodii světoznámé vánoční pís-
ně Tichá noc s běžnými rozhlasovými zprávami. Vánoce kon-
tra realita našeho světa. Takto vedle sebe postavili krásu a bo-
lestivou realitu, sen a skutečnost. Jako by se tímto srovnáním 
ptali, co zvítězí? Sen o krásných Vánocích anebo realita, která 
leckdy příliš nelahodí a často moc netěší? Zkuste si tipovat.

Ale nejde jen o zprávy z dalekého světa, které konkurují 
kráse Adventu a potažmo Vánoc. Kolik je jen napětí v tzv. běž-
ných rodinách? Mnoho lidí takto sní o klidu uprostřed bolesti 
a samoty. Pamatuji si vyznání jedné dospělé osoby: „Můj otec 
se vždy pravidelně na Štědrý den rozhádal s celou rodinou,a 
tak jsme usedali ke štědrovečerní tabuli mlčky a s pláčem bez 
něj. Mohlo se dělat cokoliv, ale vždy to dopadlo jaksi stejně“. 
Po čase to i dětem došlo: Otec nemohl unést tíhu svého alko-
holem a nemocí zničeného života. Takže, když už si nemohl 
užít on, tak ať (doslova) utřou nos i ostatní. Touha po klidu a 
míru a nepokoj. Sen a skutečnost. Jak s tím naložit? Máme se 
spokojit s tím, že sen Vánoc je pouze a jenom iluze a skuteč-
nost nám naše sny vždycky převálcuje?Ani náhodou.

Od jisté doby se o Adventu rozhlížíme kolem sebe. A pak 
na Vánoce pozveme k nám někoho, kdo to potřebuje. Před 
časem to byli třeba lidé čerstvě po rozvodu, osamoceni. Ně-
kteří se nám v životech objevili jako vánoční kometa. Proletěli 
a zmizeli ve svém vesmíru. Pak náhodné setkání po létech a 
překvapivé přiznání: byl jsem kdysi u vás a bylo to fajn. Takto 
lze naplňovat sen o Vánocích. Záplava nepříjemných zpráv se 
o Vánocích nejspíš nezastaví, ale my ji zkusme přerušit svými 
otevřenými srdci a třeba i domovy. Už proto, že po pandemii 
Covidu je tady údajně další: pandemie samoty. Pokud s Covi-
dem mohli účinně bojovat jen odborníci, s pandemii samoty 
můžeme kolem sebe zatočit i my. Jak? 

Osvědčily se nám kreativní adventní kurzy. Tvoření. Větši-
nou vyrábění adventních věnců. Lidé, kteří se nebojí zapojit 
fantazii, tvoří výzdobu pro svoje domácnosti. Vždyť Vánoce a 
Advent jsou časem krásy a radosti z pěkných věcí. Přesto, že 
jsem v této oblasti „kopyto“ a nic jsem prozatím pěkného ne-
vytvořil, tak vnímám věc tvoření krásy v širších souvislostech. 
Stojí za to být kreativní nejen při vytváření adventních věnců a 
vánočních ozdob. Vymyslet třeba něco, čím by se lidem kolem 
nás ve společnosti postižené „pandemií samoty“, dostalo ujiště-
ní, že máme o ně zájem.Už slyším otázku: A co to má být? Prá-
vě, tady buďme kreativní a vymysleme něco, co lidem kolem 
nás, které prozatím v adventním shonu nevidíme a neslyšíme, 
udělá radost. Vždyť i Bůh čili Ten, který nám dal Vánoce, byl ve 
svém (s)tvoření tohoto světa, také neskutečně kreativní. 

 

(r)

Kreativní tvoření a advent

Od září probíhají v tělocvičně naší základní školy lekce jógy, 
které pořádá náš Spolek přátel Albrechtic. Zatím jsme si jógu 
s lektorkou Dášou mohli zacvičit v pondělí od 19,00 hodin. 
Tento čas zůstává, ale protože je o cvičení zájem, bude od 3. 1. 
2024 rozšířena o středy od 19,30 hodin, opět v malé tělocvičně 
s lektorem Jirkou. Vemte podložku a chuť si protáhnout tělo a 
doražte.

Za Spolek přátel Albrechtic HELENA MARKOVÁ

První lednové dny patří Tříkrálové sbírce, která pomáhá 
potřebným a zároveň přináší radost a požehnání do do-

movů po celé České republice. Zapojte se do této největší dob-
ročinné akce s námi! Je to velmi jednoduché! V období od 1. 
do 14. ledna 2024 můžete vyrazit do ulic v roli Tříkrálového 
koledníka anebo se stát štědrým dárcem a finančně přispět
do sbírky. 

Chcete se stát koledníkem? Perfektní! Ozvěte se nám na číslo 
+420 605 205 638 nebo napište na e-mail: alina.humel@cesky-
tesin.charita.cz a my zařídíme vše potřebné. Jako poděkování 
máme pro Vás připravené drobné dárky, promítání pohádky v 
kině v Českém Těšíně, Těrlicku a Karviné, a loutkové divadlo 
pro nejmenší koledníky.

Vyhrála u Vás druhá varianta a rozhodli jste se finančně při-
spět do Tříkrálové sbírky? Děkujeme! Učinit takto můžete pří-
mo do zapečetěné pokladničky, kterou bude mít u sebe koled-
ník nebo do statických pokladniček, umístěných na různých 
místech ve Vašem okolí. Seznam statických pokladniček, včet-
ně míst, kde se nachází, zveřejníme s dostatečným předsti-
hem. Pokud upřednostňujete on-line prostor, můžete přispět 
přes webové stránky www.trikralovasbirka.cz nebo převodem 
na účet 66008822/0800. Pro podpoření potřebných z vašeho 
okolí nezapomeňte uvést variabilní symbol 777988002. Drži-
telé chytrých telefonů mohou využít jednoduché platby po-
mocí QR kódu. 

Chybí Vám ještě nějaké informace ohledně Tříkrálové sbír-
ky 2024? Pokud ano, navštivte naše internetové stránky www.
ceskytesin.charita.cz nebo oficiální stránky sbírky www.tri-
kralovasbirka.cz. 

Děkujeme, že pokračujete v této krásné tradici a pomáháte 
potřebným lidem v okolí!  Vaše Charita Český Těšín

Od ledna 
rozšiřujeme 
lekce jógy

placená inzerce
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GYNEKOLOGICKÁ AMBULANCE 
ALBRECHTICE INFORMUJE

Gynekologickou ambulanci v Albrechticích provozuje 
MUDr. TimeaDobošová. Tato ambulance v obci funguje již 
3 roky. Za tuto dobu se k paní doktorce zapsalo cca 900 
pacientek.V rámci ambulantní péče poskytuje MUDr. Do-
bošová ve své ordinaci různé nadstandartní služby, např.: 
screening rakoviny děložního čípku speciální metodou 
LBC, pro těhotné ženy možnost 4D videa a fotografií jejich
očekávaného potomka, atd. V naší základní škole si paní 
doktorka připravila pro dívky (13-15 let) přednášku pod ná-
zvem „Proměna dívky v ženu“. Tato přednáška byla osvě-
tou o anatomii a fungování ženského těla a všem ostatním, 
co k dospívání patří. Pro veřejnost paní doktorka plánuje 
tuto osvětu formou přednášek zdarma. 

PŘIPRAVENÁ TÉMATA:
  ženské tělo po 40. roku života – fakta, mýty, 

radosti i starosti 
 nejčastější důvody návštěvy gynekologa
  plánované rodičovství – ovlivnění plodnosti 

i neplodnosti
 gynekologická prevence – proč, kdy a jak často
 kvalitní život ženy v menopauze
O termínu, místu a přesném obsahu přednášky se pacient-
ky mohou dovědět na vstupních dveřích zdravotního stře-
diska, a to s měsíčním předstihem. Dále na fb stránkách 
paní doktorky: MUDr. Timea Dobošová – Gynekologie Me-
agynex.

Lampionový průvod
I přes deštivý čtvrteční podvečer 16.11.2023 se před základní 
školou sešlo mnoho fandů již tradičního lampionového prů-
vodu. Bohužel se během samotného průvodu ještě více roz-
pršelo, ale i tak jsme do cíle došli skoro všichni. Výzvou byla 
část trasy lesní cestou, kde jsme připravili malé překvapení 
- Pohádkový les pro nejmenší z účastníků. Vybaveni lampio-
ny, baterkami a svítilnami jsme cestu všichni zvládli. Děti se 
tmy nebály a terén s přehledem zvládly.Bohužel,vzhledem  
k nepříznivému počasí Pohádkový les nebyl takový, jaký jsme 
si původně naplánovali (příště vymyslíme jiný a lepší). V cíli 
už na nás čekal teplý čaj a suché posezení v Pizzerii a Brazi-
lianGrill. Děkujeme všem ochotným dobrovolníkům – žákům  
9. tř. Natálii Hanzlíkové,Tomášovi Kaniovi, Johance Struhá-
rové, pak Alexovi Galovi, rodině Pouličkové a paní Markové, 
Obecní policii za asistenci, Pizzerie a BrazilianGrill za ochotu 
a vstřícnost.  Za ABz.s. GALINA STRUHÁROVÁ
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Volá vám „zástupce obchodní platfor-
my“ a tvrdí, že jste si u nich v minulosti 
kupovali bitcoiny nebo jiné kryptoměny 
a nyní máte vysoký zisk? Nabízí obcho-
dování či převedení peněz na váš účet? 
Nevěřte neznámým volajícím „finanč-
ním poradcům“, jde o podvod!!!

Pravý bankéř, finanční poradce či zá-
stupce obchodní platformy po vás nikdy 
nechce nainstalovat program pro vzdále-

nou správu vašeho mobilního telefonu, 
počítače či notebooku (například pro-
gram AnyDesk, TeamViewer, SupRemo, 
RealVNC…), jako tomu bylo například u 
podvedeného seniora z Opavska

PŘÍPAD Z OPAVSKA:
Muže seniorského věku měl telefonic-
ky kontaktovat neznámý člověk, který 
se dle jeho slov vydával za pracovníka 
finančního oddělení. Lhal mu o zůstat-
ku bitcoinové měny na jeho kryptomě-

novém účtu a nabídl obchodování či 
převod peněz na bankovní účet. O ně-
kolik měsíců později se měl ozvat další 
podvodník, který pod záminkou převo-
du bitcoinů na bankovní účet přiměl 
seniora nainstalovat si do svého tele-
fonu aplikaci AnyDesk, která umožňu-
je pachateli si ve vašem zařízení dělat 
prakticky cokoliv, má totiž k dispozici 
všechny programy, soubory i nastavení 
vašeho telefonu či počítače.

Po instalaci aplikace a umožnění pří-

Podvody s investicemi do kryptoměn: tele-

V celém Moravskoslezském kraji se 
policisté v prvním říjnovém týdnu ve 
spolupráci s dopravními policisty a čle-
ny týmu Besipu zaměřují na chodce a 
cyklisty. Hlavním tématem je VIDITEL-
NOST, která je s nastávajícím podzim-
ním obdobím snížena. Dny sychravého 
počasí jsou častější a je proto důležité 
připomínat veřejnosti, ať už jste v pozici 
řidiče, školáka, cyklisty nebo seniora, 
důležitost a význam slov „být viděn“.

Cílem zákona č. 361/2000 Sb., o pro-
vozu na pozemních komunikacích, kon-
krétně v § 53 odst. 9, který ukládá chod-
ci povinnost za snížené viditelnosti nosit 
reflexní prvky, je prevence vážných a
smrtelných nehod způsobených tím, že 
chodec nebyl na silnici dostatečně vidi-
telný. V případě porušení této povinnos-
ti hrozí pokuta v rozmezí do 2 000 Kč 
příkazem na místě a ve správním řízení 
od 1 500 do 2 500 Kč. To ale nemusí být 
všechno, vystavujete se i případné po-
vinnosti uhradit část léčebných či dal-
ších nákladů vzniklých v souvislosti s 
dopravní nehodou.

Zákon ukládá chodci povinnost užít 
reflexních prvků mimo obec či město.
Aby mohl řidič včas reagovat, měl by 
Vás vidět z dálky. Reakční doba řidiče 
se odhaduje na dvě sekundy, přičemž za 

tuto dobu vozidlo ujede ještě poměrně 
velkou vzdálenost. Osobu v bílém oble-
čení může řidič vozidla zahlédnout na 
vzdálenost 55 m, ve žlutém na vzdále-
nost 37 m, v červeném na vzdálenost 
18 m. Při použití reflexních doplňků lze
chodce spatřit až na vzdálenost 200 m, 
což je adekvátní doba na včasnou reak-
ci řidiče vozidla a vyhnout se tak včas 
kolizi.

Reflexní prvky jsou vhodné umístit
na pohyblivé části těla, ideálně na ruku 
a nohu, která je přidružená k vozovce. 
Na trhu je široké spektrum reflexních
doplňků v podobě přívěsků, vest, nále-
pek, nášivek na oděvech, které můžeme 
variabilně kombinovat.

Cyklisté, mimo svou zákonnou povin-
nost mít za snížené viditelnosti rozsví-
cený světlomet s bílým světlem svíticím 
dopředu a zadním světlem červené bar-
vy, mohou svou bezpečnost navíc zvýšit 
doplněním reflexních prvků umístěných
na oděvu, obuvi nebo samotném kole. 

V rámci preventivního opatření si 
účastníci silničního provozu od policis-
tů odnesli reflexní pásky.

 Krajské ředitelství policie Moravsko-
slezského kraje

LUCIE GALIOVÁ, 
komisař

Policisté se zaměřili na 
VIDITELNOST chodců a cyklistů
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Problematika neoprávněného prodeje 
či podávání alkoholu a tabákových vý-
robků dětem je upravena celou řadou 
předpisů a spadá do dohledové působ-
nosti řady subjektů. Proto se do kontrol 
prováděných v Moravskoslezském kraji, 
mimo policistů služby pořádkové policie 
a služby kriminální policie a vyšetřová-
ní zapojili také pracovníci hygienických 
stanic, Celní správy ČR, městské a obec-
ní policie, pracovníci orgánů sociálně-
-právní ochrany dětí, živnostenských 
úřadů a Česká obchodní inspekce.

Realizované bezpečnostní opatření si 
kladlo za cíl preventivně působit v pro-
vozovnách, které jsou častým místem se-
tkávání mládeže a kde je možné opatřit 
si alkohol. Kontrolám bylo podrobeno 
bezmála šest desítek restaurací, klubů a 
zábavních podniků. Podzimní akce Al-
kohol, drogy a mládež v Moravskoslez-
ském kraji odhalila 47 podnapilých dětí, 
z čehož bylo pod vlivem alkoholu 28 
chlapců a 19 dívek.

V souvislosti s touto akcí nejsou reali-
zované pouze kontroly v podnicích, ale 
také preventivní besedy s dětmi ve ško-
lách se zaměřením na zvyšování právní-
ho vědomí v oblasti závislostí. Preven-
tisté dětem vysvětlují, jaké dopady do 
běžného života může obdobné rizikové 

chování přinést. Reagují zejména na 
skutečnost, že Česká republika nemá v 
oblasti požívání alkoholu dětmi vůbec 
lichotivou bilanci.

Za zmínku stojí fenomén nikotino-
vých sáčků a jeho legislativa. V první 
polovině roku 2023 byla zavedena nove-
la pro prodej nikotinových sáčků se stej-

nou regulací, která už platí pro tabákové 
výrobky nebo elektronické cigarety. Za 
porušení zákazu hrozí prodejci peněžitý 
trest.  

Krajské ředitelství policie Moravsko-
slezského kraje, oddělení prevence

MARTINA JABLOŃSKÁ

Chceš-li alkohol začít pít, musíš nad 18 let mít!
V předešlých dnech spojených s  podzimními prázdninami se policisté při celostátních preventivních kontrolách zaměřili 
na zákaz prodeje alkoholu dětem.

stupu k mobilnímu telefonu pachateli 
následně po vlastním potvrzení takzva-
ných převodů bitcoinové měny na účet 
poškozenému z mobilu zmizely ikony 
bank, což řešil návštěvou samotné ban-
kovní instituce, kde zjistil, že byl okra-
den o více jak 850 tisíc korun.

DOPORUČENÍ:
  nereagujte na telefonní hovory, které 

vám nabízí možnost zhodnocení va-
šich peněz, snadný výdělek či jaký-

koliv převod bitcoinové měny z kryp-
tomněnového účtu na bankovní účet

  neinstalujte si do svého zařízení žád-
né neověřené programy, které vám 
nabízí neznámá osoba pod zámin-
kou investování 

  nikdy na žádost neznámé osoby ne-
klikejte na zaslaný odkaz

  nepotvrzujte bankovní transakce, 
které vám někdo diktuje nebo je po 
vás žádá

  nezasílejte cizím osobám fotokopie 
vašich osobních dokladů

Výuková videa, jak nenaletět podvodní-
kům najdete také na YouTube pod účtem 
Policie České republiky v playlistu „Po-
radce – policejní rádce pro bezpečný ži-
vot“ v internetových odkazech zde: 
  Podvodníci číhají, 

na tvůj věk se neptají!
  Vždycky dobře zvaž, 

co s penězi uděláš!
PAVLA WELNOVÁ, komisař

fonický »poradce« a zapomenuté bitcoiny
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To, že bylo léto letos zhruba o měsíc 

delší, neprospělo jenom našim účtům 

za vytápění, ale také hladkému prů-

běhu většiny turnajů pétanque. Našel 

by se i nějaký ten propršený, ale větši-

nou jsme si, v podstatě do konce října, 

mohli užívat sluníčka.

Složení turnajů v průběhu roku je kaž-
dou sezónu velice podobné. Na pozdní 
léto a podzim je nachystáno po jednom 
regionálním turnaji z nejbližších klubů, 
včetně jednoho domácího, Albrechtic-
kého poháru. Začalo to ale několika 
výjezdy do jiných krajů, takže pojďme 
pěkně popořádku.

Září pravidelně zahajuje prestižní 
turnaj na hradě Veveří, O pohár města 
Brna – VARS Cup, letos to bylo konkrét-
ně 2.9.2023. Jako každoročně šlo o silně 
obsazený turnaj s bohatou zahraniční 
účastí: Francie, Španělsko, Švýcarsko, 
Maďarsko, Slovensko, Slovinsko, Ni-
zozemí, Bulharsko, Polsko, Rakousko, 
a dokonce i jeden hráč z Mongolska. 
Většina hráčů ale byla samozřejmě z 
Čech, Moravy a Slezska. Pokud jde o vý-
pravu z Albrechtic, reprezentovalo nás 
pět ostřílených hráčů, ale výraznější vý-
sledek se tentokrát nedostavil. Nejlépe 
skončil Václav Valík, který hrál ve trojici 
s manželi Lukášovými (PLUK Jablonec), 
spolu dosáhli na 22. místo.

Hned další sobotu, 9.9.2023, následo-
val výjezd na další mezinárodní turnaj, 
Centrope Polsko. Lokalita se v rámci Pol-
ska každý rok mění, tentokrát byl hostu-
jícím městem Żywiec. V tomto případě 
se vlastně nedá mluvit o vzdáleném tur-
naji (z Albrechtic cca 80 km), ale že šlo 
o zahraniční klání se nedá popřít. Herně 
to pořád ještě nebylo ono, po 5 kolovém 
„švýcaru“ se nám nepodařilo postoupit 
do vyřazovacích bojů pro 16 nejlepších. 
Nejvýše ve výsledkové listině byl z Al-
brechtic Jaroslav Ševčík, na 20. místě, 
do trojice jej doplnili polští kamarádi 
Bogusław Biel a Wiesław Folęga.

Výsledkově se to zlomilo o týden poz-
ději, 16.9.2023, na Orlovském kahanu. 
Hráči Albrechtic zde mají každým ro-
kem ambice na stupínek nejvyšší, ale 
vždycky jim radost někdo pokazí. Tento-
krát ovšem jeden náš reprezentant pře-
možitele nenašel a dosáhl na příčku nej-
vyšší. Píši jeden, i když se jedná o turnaj 
trojic, zasloužil se o to totiž česko-polský 
tým ve stejném složení jako na Centrope 
Polsko: J. Ševčík, B. Biel, W. Folega. Evi-
dentně se poučili z předchozích nezda-

rů… Jenom krůček od medailových po-
zic zůstal tým kompletně albrechtický: 
V. Valík, V. Žiak a R. Žiak. Pomyslnou 
bramborovou medaili za 4. místo pořa-
datelé ze šprýmu zhmotnili v reálný py-
tel brambor. Do osmičky nejlepších se 
ještě vešel třetí tým Albrechtic, Libor a 
Anna Poláchovi s Vojtou Mokošem, při-
padla jim šestá příčka. [obr. 1: orlovský-
-kahan-1.místo.jpg]

Další zastávka na pouti podzimem by-
la 30.9.2023 ve Valšovicích – Svatovác-
lavské koulení. Jedná se opět o důvěrně 
známou lokalitu, kde rádi jezdíme. Tady 
se ve výsledkové listině hráči Albrech-
tic rozmístili rovnoměrně, každý tým v 
jedné desítce. Tu nejvyšší, konkrétně 6. 
místo, pro změnu zastupovali Miroslav 
Děcký a Kamil Vajčovec.

Poslední letošní domácí turnaj, výše 
zmíněný Albrechtický pohár, se konal 
7.10.2023. Ráno bylo docela chladné a 
později celkem foukal vítr, ale v odpo-
ledních hodinách došlo částečně i na 
krátké rukávy a nohavice. Takové říjno-
vé počasí můžeme kvitovat jedině s po-
vděkem. Stalo se již pravidlem, že tento 
turnaj má hojné polské zastoupení. Ne-
bylo tomu jinak ani letos, z celkového 
počtu 34 týmů bylo celých 10 z Polska. 
Často se jedná o kvalitní hráče, kteří 
pravidelně dosahují na stupně vítězů. 
Také tentokrát byl jeden polský tým, Da-
ria a Marcin Chmielovi téměř neomyl-
ný, našel přemožitele až ve finále. Byli
jimi Sára Valošková (PK Polouvsí) a Dan 
Geisler (PEK Stolín), hvězdný to pár ju-
niorů, kteří se čím dál častěji prosazují i 
v seniorské kategorii. Dále už ale násle-
dovala Albrechtická stopa, 3. místo Voj-
těch Žiak ve dvojici z Davidem Bačem 

(TOP Orlová) a další tři plně albrechtic-
ké týmy mezi nejlepšími osmi.

Nepsané zakončení sezóny se opět ko-
nalo v Polouvsí, kde proběhl 21.10.2023 
Svatomartinský turnaj. Název úplně ne-
odpovídá datumu, ale na tom pramálo 
sejde. Důležité bylo, že i zde nádherně 
vyšlo počasí a horký čaj z termosek jsme 
pili jenom z principu (když už jsme jej 
měli s sebou), ne, že by si to situace vy-
žadovala. Stejně jako u nás se turnaj do-
hrával za umělého osvětlení, to ale není 
ve skvěle zařízeném areálu v Polouvsí 
žádný problém. Jména na horních 
příčkách nakonec byla dost podobná 
jako na Albrechtickém poháru: vítězo-
vé Sára Valošková (PK Polouvsí) a Dan 
Geisler (PEK Stolín), tentokrát ještě do-
plněni Davidem Bačem (TOP Orlová). O 
místo lépe než u nás, tedy na 2. příčce, 
skončil Vojta Žiak, tentokrát podporo-
vaný Zbyňkem Jakešem (SKP Hranice 
VI-Valšovice) a Františkem Kaplánkem 
(HRODE Krumsín). Osmičku nejlepších 
uzavřeli Miroslav Děcký, Jaroslav Šev-
čík a Kamil Vajčovec. Celkem nás sem 
zavítalo z Albrechtic 10. Minulý rok by-
la, myslím, účast ještě o něco vyšší, ale i 
10 hráčů náš klub na turnaji snad zvidi-
telnilo dostatečně.

Uvedené zakončení sezóny v Polouvsí 
neplatilo pro všechny hráče, ale musím 
si něco nechat i pro závěrečné shrnutí 
celého roku, tedy pro příští Albrechtic-
ké listy.

Za PAK Albrechtice zdraví 
FRANTIŠEK FAJMON

Nekonečné léto přálo PÉTANQUE
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Není to tak dávno, co jsme zahajova-
li nový fotbalový ročník 2023/2024  
a už jsou minulostí pravidelná fotbalo-
vá klání, jež nás o víkendech prováze-
la. Proto opět nastal čas poohlédnout 
se za fotbalovým poločasem, tj. za 
podzimní částí sezóny. V tomto ohléd-
nutí za fotbalovým podzimem 2023 
najdete několik informací o odehra-
ném podzimu k jednotlivému družstvu 
našich týmu.

Než se pustíme do hodnocení mládež-
nických družstev zhodnotíme nejdříve 
náš A tým mužů.

MUŽI

Družstvo mužů novou sezónu v I. A třídě 
skupiny B Moravskoslezského kraje za-
čalo pod vedením nového hlavního tre-
néra Milana Procházky a jeho asistenta 
a vedoucího mužstva Roberta Taussiga. 
Náš A tým do nové sezóny vstoupil ví-
tězstvím 1:3 na hřišti Horní Suché. Poté 
A tým mužů střídavě sbíral body, ale i 
ztrácel. Na závěr podzimu muži vyhráli 
1:0 s Lučinou a tak po 13 kolech je naše 
družstvo v tabulce na průběžném pěk-
ném 4. místě s 24 body a s celkovým 
skóre 21:11. Bilance našeho A týmu je z 
třinácti utkání sedm výher, tři remízy a 
tři prohry. Nejlepším střelcem je s devíti 
trefami Tomáš Izaiáš. Naše A mužstvo 
Baníku čeká opět kvalitní zimní přípra-
va doplněná zimním turnajem v Orlové. 
Ještě musíme dodat, že v A týmu nastu-
pují pravidelně naši odchovanci klubu, 
kterých není v A týmu málo a v tomto 
trendu chceme nadále pokračovat, aby 
v Albrechticích hráli jen kluci z Albrech-
tic. Zde přinášíme i hodnocení hlavního 
trenéra Milana Procházky. „Naše půso-
bení spolu s druhým trenérem Rober-
tem Taussigem bych rozdělil do něko-
lika mikrocyklů. Za prvé, seznámení s 
kolektivem a letní krátká příprava, kde 
jsme se zaměřili trochu více na běžec-
ké složky. Tam bylo dost velké manko. 
Za druhé, herní část - tým je na výborné 
technické kvalitě. Ovšem systém, který 
hrál, je opatrný, tudíž pracujeme stále 
na rychlosti myšlení i určitých automa-
tických činností. Za třetí, proměňování 
šancí, což je naše největší slabina! Tam 
je práce jak na kostele. Sečteno a podtr-
ženo, tým je dostatečně kvalitní na to, 
aby bojoval a pracoval na tom, aby v 
budoucnu mohl hrát minimálně o jednu 
soutěž výše. Dále bych chtěl poděkovat 

hlavně Obci Albrechtice za neuvěřitel-
né podmínky vytvořené všem týmům. 
Na závěr bych chtěl poděkovat také 
trenérům dorostenců za perfektní spo-
lupráci.“

A teď již naše mládežnická mužstva. 
V nové sezóně pravidelně nastupovalo 
v soutěžních utkáních šest albrechtic-
kých mužstev. Mladší přípravka, starší 
přípravka, mladší žáci, starší žáci A+B 
a dorost, který je pro naši budoucnost 
mužstva mužů velmi důležitý. Další náš 
tým školička svou soutěž nemá a účastní 
se velkého počtu turnajů a přátelských 
trianglů. Postupně Vám teda přinášíme 
zhodnocení podzimní části, kdy zhod-
nocení doplnili svými slovy i trenéři jed-
notlivých kategorií.

DOROST

Tým dorostenců se v Okresním přeboru 
umístil na krásném 2. místě z 10 účastní-
ků. Zde hodnocení trenérů: „S výsledky 
a postavením v tabulce jsme určitě spo-
kojeni. Je to naše druhá sezóna a zatím 
je úspěšnější než loňská. Dokázali jsme 
zvítězit v sedmi z devíti utkání a to nás 
těší. Herně ale pořád máme co zlepšo-
vat. Nejpovedenější zápas bylo určitě 
hned první utkání v Těrlicku. Výborně 
jsme hráli třeba i v Horním Žukově a do-
ma se Záblatím. Tyhle zápasy jsme ode-
hráli opravdu kvalitně. Nikdo nás extra 
nepřehrál. Samozřejmě mrzí ztráta dvou 
bodů doma s Datyní, tohle jsme měli vy-
hrát. No a šílený zápas na Slovanu, kde 
jsme dvakrát vedli o dvě branky a utká-
ní jsme prohráli v poslední minutě. Ale 

zase nikdo už nedokázal takhle favorita 
soutěže potrápit jako my,“ trenéři doros-
tenců Martin Míček a Marek Chmiel.

STARŠÍ ŽÁCI „A“

Týmy starších žáků máme dva. A tým 
starších žáků se v premiérové sezóně 
Krajského přeboru umístil na 13. místě 
z 14 účastníků. Zde hodnocení trenérů: 
„Kluci okupují předposlední místo. Tre-
nérským okem bychom na tom neviděli 
moc špatného. Krajský přebor žáků je 
premiérová sezóna. Z toho důvodu není 
vyvíjen žádný tlak na výsledky a do jar-
ní sezóny se budeme snažit zlepšit pře-
devším psychiku, která je po některých 
brankových přídělech značně pošramo-
cená. Soutěž jsme si šli vyzkoušet, a ten 
rozdíl je prostě markantní. Spousta lidí 
si ani neuvědomuje, jak je takový skok 
pro kluky náročný. Všichni víme, kde 
jsou mezery a především jsou si toho 
vědomi kluci. K tréninku většina přistu-
puje poctivě. Taktéž kádr momentálně 
prochází obměnou. Před koncem podzi-
mu odešli trenéři Roudenský, Šplíchal 
a na jeho konci taktéž pár kluků. Všem 
přejeme mnoho štěstí v jiných klubech. 
Příchody zatím žádné ohlášené nejsou 
a tak budeme pracovat s kluky, kteří 
chtějí pokračovat v albrechtickém dre-
su. Už teď máme nasmlouvaná nějaká 
přátelská utkání, doplňkovou aktivitu 
k tréninku a věříme, že se na jaře vrá-
tíme o něco silnější. A pokud ne, život 
nekončí. Míč se bude kutálet dále,“ tre-
néři starších žáků David Pál a Miroslav 
Culinka. 

Ohlédnutí za fotbalovým podzimem

Muži – FK Baník Albrechtice

 ALBRECHT      CKÉ
LIS T Y sport 19



STARŠÍ ŽÁCI „B“

B tým starších žáků se v sezóně Okres-
ního přeboru umístil na 9. místě z 12 
účastníků. Zde hodnocení trenérů:  
„V okresním přeboru se pohybujeme 
taktéž ve spodních patrech. Máme za 
sebou dobré zápasy, kdy jsme byli herně 
lepší, bohužel v koncovce buď selžeme 
nebo se do ní nedostaneme (místo střely 
dále kombinujeme). Je to ale také dáno 
tím, že kádr doplňujeme o mladší žáky 
a občas i kluky z přípravky. Hrají taktéž 
kluci, kteří s fotbalem teprve začali. Z 
hlediska dětské psychiky jsme zase u 
toho stejného, co řešíme v A týmu. Klu-
ci místo toho, aby si uvědomili, co vše 
jim zápas přinesl, řeší kolik branek ob-
drželi. My jako trenéři hledáme naopak 
střípky, kde se kluci zlepšují a za co je 
můžeme pochválit. A to je například to, 
že ani jeden zápas nevzdali (platí i pro 
A tým). A i když na konci zápasu svítila 
na naší straně ukazatele 0, rvali se až do 
konce. I tady platí stejná pravidla jako u 
„áčka“, a to, že pokud se dáme do jarní 
části dohromady (především vyřešíme 
úbytek hráčů), budeme podávat mno-
hem lepší výkony a třeba se to občas 
odrazí i na skóre, které je tak oblíbeným 
dětským tématem. Rádi bychom touto 
cestou poděkovali všem našim svěřen-
cům,“ trenéři starších žáků David Pál a 
Miroslav Culinka.

MLADŠÍ ŽÁCI

Tým mladších žáků se premiérově v 
Krajském přeboru umístil na 9. místě ze 
14 účastníků. Zde zhodnocení trenérů: 
„Máme za sebou podzimní část sezóny 

v Krajském přeboru mladších žáků. Lo-
ni jsme hráli Krajskou soutěž, moc jsme 
se tam neohřáli a hned postoupili ještě 
o soutěž výše. Po loňské sezóně z mlad-
ších žáků odešel do starších u nás silný 
ročník 2010. Měli jsme lehké obavy, jak 
se kluci s tak vysokou soutěží poperou. 
Po podzimní části, ale musíme uznat, že 
naše obavy byly plané a kluci to zvlád-
li nad očekávání dobře. I když bylo pár 
zápasů, kdy jsme tahali za kratší konec 
a soupeř nás přehrával, ukázalo se, že 
jsme schopni se výsledkově pohybovat 
kolem středu tabulky. Máme za sebou 
hodně kvalitních utkání, kde jsme po-
dali velmi dobrý výkon. Jedna věc jsou 
výsledky, ale to hlavní, co nás trenéry 
těší, je předvedená hra. Ve většině utká-
ní kluci ukázali, že fotbal hrát umí. Pro 
letošní sezónu jsme rozšířili tréninkové 
dávky na tři v týdnu. Kromě pokračová-
ní v rozvoji individuálních dovedností 
se zaměřujeme už i na kombinaci, vý-
běr místa, průnikové přihrávky, prostě 
chceme hrát jako tým. Jsme rádi, že se 
tyto prvky postupně objevují i v zápa-
sech. Sezóna byla náročná. S účastí v 
Krajském přeboru je spojeno cestování 
na zápasy po celém kraji, kdy máme i 
několik soupeřů z oblasti Jeseníků. Če-
ká nás krátká vánoční přestávka a hned 
od začátku roku se vrhneme do zimní 
přípravy. Po podzimu jsme si laťku na-
stavili docela vysoko a doufáme, že jar-
ní část sezóny zvládneme přinejmenším 
stejně dobře. Za trenérský tým děkuje-
me klukům i rodičům za přístup a dou-
fáme, že vám i nám skvělá spolupráce 
vydrží i nadále,“ trenéři mladších žáků 
Adam Valošek a Dan Valošek.

STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Tým starší přípravky startuje v Okres-
ním přeboru a ve své soutěži nehraje 
na počet bodů, ale na vstřelené bran-
ky. Celkem nastřílela starší přípravka v 
podzimní části 119 branek, a to ji z 12 
účastníků pasovalo na pěkné 4. místo a 
v jarní části bude hrát o nejlepší umís-
tění s nejlepšími týmy okresu Karviná. 
Zde opět zhodnocení trenérů: „Kluci 
ze starší přípravky zakončili podzimní 
část soutěže prohrou 10:9 s Českým Tě-
šínem. Naši kluci v podzimní části vy-
hráli šest zápasů a v pěti zápasech jsme 
ze hřiště odešli jako poraženi. Hráči si 
vytvořili vynikající partu, což je nezbyt-
ný základ pro dobré výsledky. Ve všech 
jedenácti zápasech kluci bojovali od 
začátku až do konce. A kromě prvního 
zápasu proti MFK Havířov jsme nepro-
hráli více než o tři branky. Našich kluků 
bylo každý zápas plné hřiště a makali 
celou podzimní část jeden vedle druhé-
ho. S celkovým skóre 119:99 mají naši 
kluci pozitivní bilanci. Měli bychom se 
umístit do šestého místa, a tudíž by nás 
měla čekat na jaře lepší skupina. Přes zi-
mu pořádně zamakáme a na jaro bude-
me připraveni v plné síle,“ trenéři starší 
přípravky Michal Ličák, Radek Uryga a 
Martin Hermann.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA

V mladší přípravce působí také velice ši-
roká základna dětí, kluci i v této kategorii 
patří k předním týmům okresní fotbalo-
vé soutěže, kdy také hrají na počet vstře-
lených branek, kterých nastřílela mladší 
přípravka úctyhodných 174, což je pasu-

Dorost – FK Baník Albrechtice

 ALBRECHT      CKÉ
LIS T Ysport20



je na pěkné 5. místo. Zde také zhodno-
cení trenérů: „S podzimní částí můžeme 
být spokojeni. Takřka na každém trénin-
ku se nám scházelo přes 20 dětí, což sa-
mo o sobě dává najevo, že fotbal je bavil. 
Pracovali jsme na dovednostech, které 
by správný fotbalista měl mít. Ať už je to 
práce s míčem, přihrávky, střelba nebo 
osobní souboje. Odehráli jsme 10 soutěž-
ních utkání, ve kterých jsme dohromady 
nastříleli 174 branek. Nechyběla ani přá-
telská klání. Nadále pracujeme v poctivé 
práci, abychom byli dobře připravení 
na jarní část soutěže. Čeká nás spousta 
tréninkových jednotek, zimních turna-
jů a především všichni vyhlížíme zimní 
soustředění. Závěrem se hodí poděkovat 
všem dětem, rodičům, klubovému výbo-
ru, sponzorům, hospodářům, holkám z 
bufetu a všem, kteří nám zpříjemnili se-
zónu. Byli jste skvělí, děkujeme,“ trenéři 
mladší přípravky Radim Smiga a Roman 
Szász.

PŘEDPŘÍPRAVKA 
– ŠKOLIČKA

Tato kategorie oficiálně nehraje žádnou
svou soutěž, ale pravidelně se zúčastňu-
je turnajů, trianglu a zápasů. I u této ka-
tegorie je velmi početná skupina dětí a 
nemusíme mít tudíž strach o naše další 
ročníky. Kluci a dívky zajíždí na turnaje 
a pořádáme také přípravné triangly na 
našem hřišti. U předpřípravky se trené-
ři snaží učit děti základy fotbalu a hlav-
ně je vše vedeno formou her. Zde také 
hodnocení trenérů: „Nejmenší katego-
rie školička. Od září jsme zaznamenali 
v této kategorii velký nárůst základny. 
Celkem v této kategorii máme 35 dětí. 
Školička má tréninky dvakrát týdně. 
Tréninky probíhají v našem areálu a teď 
jsme se přesunuli do tělocvičen naší zá-
kladní školy v Albrechticích. Odehráli 
jsme také přátelské zápasy proti Karvi-
né a Horní Suché, kde si děti mohly vy-
zkoušet, jaké to je dát si svůj první gól. 
Teď už se chystáme na dlouhou zimu, 
kterou strávíme v naší školní tělocvičně 
a také odehrajeme nějaké zápasy v hale 
ve Stonavě,“ trenéři předpřípravky Lu-
káš Hawlasek a Vojtěch Legindi.

Přinášíme Vám i celkové hodnocení 
šéftrenéra naši mládeže Lukáše Hawlas-
ka: „Máme za sebou půlku sezóny 
2023/2024 a my můžeme hodnotit, jak 
se nám vedlo v oblasti mládeže. Naše 
mládež má momentálně 6 týmů, ve kte-
rých působí na 120 dětí, což je výborné 
číslo. Nejmenší školička hraje výhradně 
přátelská utkání bez soutěžních. Mladší 
přípravka hraje okresní soutěž, kde se 
umístila na 5. místě v tabulce, když za-

znamenala 174 vstřelených branek. Po-
dobně se prezentovala přípravka starší, 
která obsadila 4. příčku, když vstřelila 
119 branek. Zřejmě nejvíc poutaly po-
zornost žákovské týmy, které premiéro-
vě startovaly v opravdu kvalitní soutě-
ži, jakým bezesporu Krajský přebor je. 
Mladší žáci se prali opravdu statečně a 
nakonec z toho je solidní 9. místo, což i 
pro nás je hezké překvapení. V katego-
rii starších žáků se budeme v jarní části 
rvát o záchranu v soutěži. Umístili jsme 
se na předposledním 13. místě. V obou 
kategoriích je to pro nás nová zkušenost 
a věříme, že se po zimní pauze předsta-
víme v lepším světle. Zároveň jsme v ka-
tegorii starších žáků startovali v okresní 
soutěži i s B týmem. Tento tým slouží 
jako výborná herní praxe pro všechny, 
na které se až tolik prostoru nedostalo 
v Krajském přeboru. Zde hrál tým mixo-
vaný ze starších a mladších žáků a za-
hráli si opravdu všichni, což je moc fajn. 
Na závěr je třeba vyzdvihnout počíná-
ní dorosteneckého týmu, který poznal 
hořkost porážky jen v utkání na půdě 
prvního týmu soutěže Slovanu Havířov. 
Navíc se náš tým prezentoval solidní 
hrou. A ty závěrečné duely, které neby-
ly až tak pohledné, kluci stejně přetavili 
ve tři body. Nakonec je z toho v půlce 
soutěže hezké 2. místo. Chtěl bych moc 
poděkovat hlavně trenérům mládežnic-
kých družstev za obětavou práci, za je-
jich volný čas, který dětem věnují, stej-
ně tak rodičům, kteří doprovází své děti, 
jak na tréninky, tak na zápasy. Dále také 
děkuji vedení klubu za podmínky, které 
nám připravují. To by nešlo bez sponzo-
rů a hlavně podpory Obce Albrechtice. 
Všem chci moc poděkovat.“

Na závěr musíme však poděkovat na-
ším trenérům a realizačním týmům u 
všech týmů za skvělou práci a prezenta-
ci našeho fotbalového oddílu.

V období od ledna do března 2023 
proběhne zimní příprava jednotlivých 
družstev na závěrečné jarní boje a 
všechny kategorie čeká nespočet utkání 
a turnajů. Hodně zápasů bude probíhat 
na naší umělé trávě a již teď srdečně 
zveme všechny příznivce fotbalu na 
naše sportoviště. A tým mužů bude v 
zimní přípravě nastupovat k několika 
zimním přípravným utkáním a k zimní-
mu turnaji v Orlové. Série přípravných 
zápasů bude dobrou příležitostí, jak se 
seznámit s postupem jarní přípravy na-
šeho družstva, tak rovněž i s aktuální 
formou jiných družstev z blízkého okolí 
a bude opět jako u ostatních mužstev 
příjemným zpestřením zimní fotbalové 
přestávky. A již teď zveme všechny fan-
dy do našich fotbalových ochozů jak na 
jarní část, tak na zápasy v zimní přípra-
vě. Vše o zimní přípravě jednotlivých tý-
mů se dozvíte na našich internetových 
stránkách.

Na závěr bychom chtěli touto cestou 
poděkovat všem hráčům, trenérům a 
realizačním týmům jednotlivých druž-
stev za obětavou práci a zodpovědný 
přístup k plnění úkolů a chtěli bychom 
jim popřát hodně elánu i do jarní části 
soutěže. Dále bychom chtěli poděkovat 
všem našim příznivcům za projevenou 
důvěru i podporu. Jelikož takto nároč-
ný provoz se neobejde bez patřičného 
finančního zabezpečení, chtěli bychom
poděkovat všem našim sponzorům. V 
současné situaci klub jen těžce shání 
finanční prostředky pro naplnění roz-
počtu a hlavně finanční pomoc Obce
Albrechtice pomáhá fotbalovému klu-
bu vytvářet zázemí pro úspěšnou čin-
nost všech našich družstev. Samozřej-
mě nesmíme zapomínat ani na řadu 
dalších sponzorů, kteří nám pomáhají 
jak finančně, tak při organizaci mis-
trovských utkání a také jim patří naše 
poděkování.

Závěrem do nového roku vám všem 
přejeme především v této nelehké do-
bě pevné zdraví, hodně osobních i pra-
covních úspěchů a ať vás štěstí provází 
na každém kroku. Pevně věříme, že ke 
šťastným chvilkám přispějeme i my a po 
našich utkáních budete odcházet domů 
spokojeni a s úsměvem ve tváři, a věří-
me, že i v nové sezóně si najdete čas, 
aby jste přišli naše fotbalisty povzbudit.

Těšíme se na vás i v roce 2024!
Více informaci ohledné našeho fot-

balového klubu najdete na oficiálních
internetových stránkách www.fkbani-
kalbrechtice.cz.

Za FK Baník Albrechtice, z.s. 
s pěkným pozdravem MAREK CHMIEL

Žáci – FK Baník Albrechtice
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POHŘEBNÍ SLUŽBA 
MARIE MEJSTŘÍKOVÁ

NONSTOP  
596 811 231, 725 108 646, 602 544 149
Převozy zesnulých nepřetržitě, sjednání pohřbu včetně víkendu a svátku

Taxi ke sjednání pohřbu pro Havířov a okolí ZDARMA

Havířov-Město, Na nábřeží 61, www.pohrebnisluzba-mejstrikova.cz

NAŠE DLOUHOLETÉ ZKUŠENOSTI  
NÁS ZAVAZUJÍ POMOCI VÁM V NEJTĚŽŠÍCH CHVÍLÍCH.

POHŘEBNÍ SLUŽBA ARON
Havířov-Město, 
ul. Národní třída 1541/14a

DRŽITEL ZNAKU KVALITY
nepřetržitý provoz

tel. 737 238 105, 737 238 106, 596 815 131

www. pohrebnisluzbahavirov.cz

již 30 let poskytujeme pohřební a hřbitovní služby 

TONERY, INKOUSTY
repasované i originální stroje na laminování a vazbu 

dokumentů, včetně spotř. materiálu, skartovače, řezačky 
a jiná kancelářská technika. Pokladní kotoučky pro EET.

Možnost zapůjčení skartovacího stroje. 
JAN RUSINA, Albrechtice, tel.: 603 417 109
(rozvoz zdarma – území obce Albrechtice)

e-mail: rusina.jr@gmail.com
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